
 Zápis OV č.:  4/2023  

OsV: Kaňk 

Datum :   15.11.2023 od 18:00 hod. v Mozaika, U Panské jámy č.p. 243 

Přítomni: 

 

Omluveni: 

Neomluveni: 

Ing. Max Kubát, Jana Benešová, Adam Vančo, Bc. Jan Čermák, Eva Dušková 

 

Mgr. Jana Červená, Bc. Michal Hubrt 

0 

Člen RM, ZM: 0 

Hosté: p. Miro Radačovský – tajemník TJ Sokol Kaňk 

Příští jednání:  Leden 2024 dle rozpisu služeb členů OsV 

 

1) Program jednání včetně krátkého komentáře : 

         Jednání zahájil předseda OsV Ing. Kubát v 18:00 přivítáním přítomných. Konstatoval, že je 

přítomno 5 členů OsV a OsV je usnášeníschopný. Následně bylo přistoupeno k projednání níže 

uvedených bodů: 

 

1.1.  P. Miro Radačovský poděkoval OsV za podporu šestého „Kaňkovského štrůdlení“. Dále jménem 

občanů ulice Vavřinecká poděkoval za opravu této ulice, při tom zmínil další výtluky v ulici Ke 

Gruntě. Tím se rozvinula kratší diskuze o výtlukách i v dalších ulicích (např. Staročeská) a nutnosti 

alespoň provizorních oprav.  

Následně poděkoval za úpravu víkendových jízdních řádů s tím, že všichni věříme v realizaci a 

obsluhu Kaňku během víkendu. Upozornil na rozpor, kdy na zaslaných jízdních řádech je platnost od 

10.12.2023, přitom v textu je předpoklad obsluhy o víkendu od března 2024. Vzhledem k tomu, že 

částku na náklady této obslužnosti musí schválit ZM, předpokládáme, že se jedná o nedorozumění. 

Informoval, že pokud bude podán občany Kaňku rozumný návrh projektu „Panuj Hoře“ (pokud bude 

vyhlášen), TJ Sokol ho podpoří. Jinak podají vlastní návrh.  

 

1.2.   Rekonstrukce komunikací Ke Gruntě a Vavřinecká  

         Na základě dotazu OsV dne 6. října 2023 sdělil ing. Králik (OI MěÚ), že stavební úřad po 

doplnění chybějících vyjádření zahájil proces pro vydání stavebního povolení. Na vydání stavebního 

povolení má stavební úřad 60 – 90 dní, ale ve složitých případech může být lhůta i delší. Jakmile bude 

mít p. ing. Králik zprávu, bude OsV informovat.  

        Dne 7.11.2023 zaslal ing. Králik OsV Kaňk na vědomí stavební povolení na rekonstrukci ulic Ke 

Gruntě a Vavřinecká, Kaňk, vydané Stavebním úřadem MěÚ Kutná Hora dne 7.11.2023. Jedná se 

schválený stavební záměr na stavbu: stavební úpravy komunikace Ke Gruntě a Vavřinecká spočívající 

v opravě komunikace, vybudování parkovacích stání, výměně veřejného osvětlení a odvodnění 

komunikace. Nyní běží lhůta na případná odvolání v délce 15 dnů. Pokud se nikdo neodvolá, nabyde 

stavební povolení právní platnost a bude vykonatelné.  

        Na dotaz OsV ing. Králik sdělil, že f. ARTENDER dodala projektovou dokumentaci ve stupni 

„dokumentace pro provedení stavby“ (DPS), ne pouze ve stupni „dokumentace pro stavební povolení“ 

(DSP). Projektová dokumentace je tedy kompletní. Nyní bude záležet na zastupitelstvu Města, zda 

schválí do rozpočtu Kutné Hory na rok 2024 příslušnou částku na rekonstrukci alespoň poloviny 

délky uvedených ulic. Pokud ano, bude vypsáno výběrové řízení na dodavatele stavby na rok 2024.  

OsV děkuje ing. Králikovi za předané informace. 

 

1.3. Prověření možnosti zajíždění veřejné hromadné dopravy (VHD) o víkendech na Kaňk 

(Podnět z jednání OsV č. 3 dne 20.9.2023) 

Na základě podnětů obyvatel oslovil OsV Kaňk přímo koordinátora VHD pana Fedoroviče a 

požadavek na prověření možnosti zajíždění VHD o víkendech na Kaňk uvedl i v zápise z jednání 



20.9.2023. O výsledku jednání koordinátora informovala OsV Bc. Kateřina Gygalová, vedoucí 

odboru dopravy MěÚ, OsV dne 9.11.2023. 

 Koordinátor připravil návrhy jízdních řádů umožňujících obsluhu Kaňku i Karlova během 

víkendu a to linkou 805.Tato linka zároveň cestujícím nabídne spojení na směny ve spol. Foxconn, jež 

začínají a končí v 6:00 a 18:00. Současně bude zajištěna návaznost na vlakové linky R9 a R19 (resp. 

R18 a S1) v Kolíně do/z Prahy.  

 Návrhy byly předloženy Integrované dopravě Středočeského kraje, čímž došlo k jejich 

zapracování do jízdních řádů. Dopravce, společnost ARRIVA autobusy a.s., s návrhem souhlasila a 

vyčíslila předběžné náklady vázající se na tyto změny ve výši až 370 tis. Kč ročně. Pan starosta byl 

s návrhy seznámen a s jejich zavedením do praxe souhlasí. V současné době musí dojít k vydání 

souhlasného stanoviska i zastupitelstvem. V případě kladného vyjádření se tak mohou obyvatelé 

Kaňku těšit na víkendovou jízdu autobusem pravděpodobně od března roku 2024. 

OsV děkuje panu Fedorovičovi za rychlé a kladné zajištění požadavku. 

 

1.4.   Před zimním obdobím zajistit opravu nejhorších výtluků v ulicích Ke Gruntě a Vavřinecká 

         (Podnět z jednání OsV č. 3 dne 20.9.2023) 

         Oprava byla provedena především v nejhůře postiženém úseku v ulici Vavřinecká od č.p. 285 až 

k č.p. 73 na přelomu měsíců říjen – listopad. Byla provedena živičnou emulzí s drceným kamenivem 

vozidlem Turbo. Věříme, že tato trvalejší oprava bude bezproblémová do plánované rekonstrukce.  

OsV i občané děkují vedení města, TO MěÚ a TS za schválení a realizaci. 

 

1.5.   Zajistit opravu chodníku (propadající se dlažba) v ulici Kolínská před č.p. 270 

        (Podnět z jednání OsV č. 3 dne 20.9.2023) 

        Průběžně je realizována oprava lokálních míst poškození chodníku ve směru od „Pašinky“ ke 

kostelu, nejen požadovaného úseku. 

OsV děkuje TS za realizaci a iniciativu. 

 

1.6.  Veřejné osvětlení k fotbalovému hřišti 

        Veřejné osvětlení bylo uvedeno do provozu 19.10.2023. Po počátečních potížích je provoz bez 

problémů. 

 

1.7.  Průjezd vozidel přes Kaňk 

        Údaje o průjezdu vozidel v září a v říjnu 2023 byly zpracovávány a zveřejňovány na webových 

stránkách OsV a TJ Sokol Kaňk po jejich zveřejnění na stránkách KÚ. 

 

1.8.  Budova bývalé radnice – využití budovy, prověření možnosti zřízení obchodu 

       (Podnět z jednání OsV č. 3 dne 20.9.2023) 

        V úvahu přicházel pronájem Křesťanskému společenství. Dále bylo jednáno s vážným zájemcem 

o provozování obchodu v budově bývalé radnice – viz zápis OsV č. 3 z 20.9.2023. 

        Na žádost OsV zaslala dne 3.11.2023 informaci paní Tivodarová (MěÚ), že ke schůzce 

s vedením Křesťanského společenství nakonec nedošlo z důvodu nezájmu o pronájem z jejich strany. 

Jednání s dalším vážným zájemcem bylo odloženo.  

        Využití dalších možností projednává paní Kateřina Špalková, místostarostka. Jiné informace do 

jednání OsV zatím neobdržel. 

OsV Kaňk děkuje paní Tivodarové za informaci. 

 

1.9.  Křižovatka na „Skalce“ 

        (Podnět z jednání OsV č. 3 dne 20.9.2023) 

        Na jednání OsV dne 20.9.2023 (viz zápis č. 3) p. starosta informoval o plánovaném jednání s p. 

Martinem Kupkou, ministrem dopravy ČR, které se uskuteční v nejbližších dnech. Hlavním tématem 



je nesplnění slibované úpravy křižovatky Skalka, která již měla být dokončena. Úprava spočívá ve 

vybudování odbočovacího pruhu směrem na Čáslav. Směrem na Kolín bude odbočování řešeno 

obdobným způsobem jako u Církvice, tj. vyznačením na vozovce. O tomto jednání nemá OsV od 

vedení města žádné informace. 

        K žádosti o prořez náletových dřevin v obou směrech v blízkosti křižovatky Skalka sdělila dne 

3.11.2023 Mgr. Toucová (TO MěÚ) OsV následující informaci: Dne 18.10.2023 byl ze strany TO 

MěÚ zaslán mail správci komunikace ŘSD s požadavkem na zajištění prořezu výše uvedených 

dřevin. Následující den, 19.10.2023, sdělilo ŘSD, že nevidí důvod k ořezu náletových dřevin, jelikož 

každý týden probíhá z jejich strany kontrola komunikace a průběžná údržba. Na doložení stavu 

zaslalo ŘSD fotodokumentaci, ze které vyplývá, že nálety jsou prořezány a křižovatka Skalka je 

přehledná do obou směrů. Tato informace byla předána i vedení města.  

OsV děkuje paní Mgr. Toucové za vyřízení požadavku a odpověď. 

 

1.10.  Podpora komunitních akcí pořádaných TJ Sokol Kaňk 

        Na jednání OsV dne 20.9.2023 odsouhlasili členové podporu Sportovního odpoledne 

zakoupením uzenin za částku cca 1.500,- Kč. Další akcí pořádanou TJ Sokol bylo „Kaňkovské 

štrůdlení“ spojené se soutěžemi dětí. Mailovou korespondencí odsouhlasili členové OsV podporu ve 

výši cca 2.000,- Kč na zakoupení výzdoby (girlandy, lampiony), sladkostí a svítících náramků pro 

děti. Částky byly předem odsouhlaseny a schváleny p. starostou. 

 

1.11. Státní svátky a  Den válečných veteránů 

        Na státní svátky 28.9. a 28.10. byla členy OsV vyvěšena státní vlajka u památníku před budovou 

bývalé radnice.        

        V Den válečných veteránů 11.11.2023 v 11:00 hod. členové OsV položili květiny a zapálili 

svíčky u památníku padlých před budovou bývalé radnice na Kaňku k uctění památky válečných 

veteránů a obětí všech válečných konfliktů bez ohledu na válčící strany.  

 

1.12. Pozemky p.č. 678/1, p.č. 677 a p.č. 667, k.ú. Kaňk 

        Jedná se o lesní pozemky, majitel Město Kutná Hora. Na těchto pozemcích je dlouhodobě 

skladován (rozprostřen) stavební odpad. OsV není známo, jestli je toto rozprostření v souladu 

s využitím pozemku, resp. rekultivací. OsV neví, jestli se jedná o oficiální deponii stavebního odpadu, 

jaký je jeho původ, příp. nezávadnost. Přítomnost stavebního odpadu svádí k tvorbě černých skládek.  

        Vzhledem k tomu, že se jedná o lesní pozemky, jsou možná v pronájmu MLaR. 

        OsV prosí o prověření. 

 

1.13. Příjezdová cesta k domu č.p. 127, Kolínská ulice. 

        Jedná se o odbočku vpravo z hlavní silnice směrem na Kolín před zastávkou BUS „U kostela“. 

Na cestě jsou vyjeté koleje, tím se vytvořil vyvýšený středový pás mezi koly osobních vozidel. 

Způsobuje komplikace při jízdě, drhne o spodek vozidel. Doporučujeme koleje zasypat zhutnit. 

 

        Výše uvedené podněty č. 1.11. a 1.12. byly zaslány mailem ing. Štolbové (TO MěÚ) dne 

24.10.2023, ale vzhledem k její pracovní neschopnosti jí nebyl mail pravděpodobně doručen. 

Opětovně by zaslán dne 7.11.2023. 

 

1.14. Úprava okolí kaple sv. Jana Křtitele, pozemek p.č. 479/1, k.ú Kaňk 

         Jedná se o pozemek v místě nájezdu z ulice Staročeská na ulici Kolínskou. Na tomto pozemku je 

kaple sv. Jana Křtitele u které je umístěna lavička. Jedná se o oblíbené vyhlídkové místo, lavička je 

však těžko přístupná, přístup pro starší spoluobčany je téměř vyloučen.  

         Doporučujeme obnovit schůdky ve svahu z ulice Staročeská, které jsou dnes prakticky 

neznatelné. Dále doporučujeme místo vybavit alespoň dvěmi lavičkami, příp. místo oživit zelení 



          Vzhledem k tomu, že se jedná o místo s kulturní památkou je nutný citlivý přístup k úpravám. 

Při případné úpravě předpokládáme spolupráci a vyjádření oddělení památkové péče a městského 

architekta. 

 

1.15. Úprava památníku hornických bouří na západním vrcholu Kaňkovských vrchů (Kalvárie) vč. 

prostranství 

         V tomto místě dal hrabě Jan Rudolf Chotek v roce 1814 vybudovat památník. Průčelní dórská 

kulisa připomíná jedny z největších hornických nepokojů v českých zemích, které začaly v září 1494 

za vlády Vladislava II. Jagelonského a vyvrcholily 10.7.1496. Památník je neudržovaný, zanedbaný, 

rovněž tak prostranství před památníkem. Jedná se o oblíbené výletní místo nejen obyvatel Kaňku, ale 

i obyvatel ostatních městských částí a turistů.  

          Vzhledem k tomu, že Kutná Hora je staré hornické město, které se hlásí k hornickým tradicím, 

považujeme současný stav památníku a jeho okolí za projev neúcty k hornickému odkazu.  

           Doporučujeme vlastní památník a prostranství upravit, pravděpodobně dle vyjádření oddělení 

památkové péče a městského architekta. 

 

  

Aktuální informace získané od minulého jednání OsV dne 20.9.2023 byly průběžně zveřejňovány na 

webových stránkách OsV, TJ Sokol Kaňk, FB OsV a ve vitríně OsV u bývalé radnice.          

 

 

 

 

 

 

 

2) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM, ZM, vedení Města 

1) Prosíme o poskytování průběžných informací z jednání s případnými zájemci o využití budovy 

bývalé radnice (viz bod 1.8. zápisu) 

2) Prosíme o prověření uložení stavebního odpadu na pozemcích p.č. 678/1, p.č. 677 a 667 v k. ú. 

Kaňk (viz bod 1.12. zápisu) 

3) Prosíme o opravu příjezdové cesty k domu č.p. 127, Kolínská ulice (viz bod 1.13. zápisu) 

4) Prosíme o prověření možnosti úpravy pozemku p.č. 479/1, k.ú. Kaňk (viz bod 1.14. zápisu) 

5) Prosíme o úpravu památníku hornických bouří (Kalvárie) vč. úpravy prostranství (viz bod 1.15. 

zápisu) 

 

 

Zapsal:  Ing. Max Kubát 

Ověřila: Jana Benešová 

Datum: 22.11.2023 


